
Referat af møde i Udviklingsrådet  
Mødet blev afholdt d. 14. februar 2024, kl. 18:30 – 20:00 i forsamlingshuset. 
 
Deltagere: 
Henrik Mikkelsen (HM), Solveig Mørk (SM), Birthe Juul (BJ), Mogens Juul (MJ), Liva Olsen (LO), 
Ernst Pedersen (EP) og Mikael Kristensen (MK)(referent) 
   
Dagsorden: 
1. Valg af dirigent 
2. Valg af referent 
3. Meddelelser fra foreningerne 
4. Orientering fra Fynsland, herunder om Egnsmøde for Faaborgegnen d. 21. februar 
5. Økonomi 
6. Opfølgning på Udviklingsplanen (særligt i fht. byggegrunde og trafik)  
7. Eventuelt 
 
Referat: 
ad 1 – Valg af dirigent 
Vi var så få, så den rolle var uden betydning. 
 
ad 2 – Valg af referent 
MK påtog sig at skrive referatet. 
 
ad 3 – Meddelelser fra foreningerne 
Folkemindesamlingen (EP) flytningen er så småt i gang. Når der kommer godt vejr, vil det tage fart. 
Hvis man ønsker at besøge samlingen i denne tid, skal man kontakte foreningen, da alt er pakket 
ned lige nu. Der er nedsat en bestyrelse for Mosegaarden, som har afholdt et møde EP og Ole 
Madsen sider i bestyrelsen fra folkemindesamlingen. Der arbejdes stadig på forbedringer på 
gården. Der mangles fortsat bestyrelsesmedlemmer i folkemindesamlingen.  
 
Forsamlingshuset (HM), generalforsamling med fællesspisning fredag d. 23. februar. 
Vegetarmad om onsdagen er en succes, og skolen er tilfredse med skolemaden og bruger huset 
tre gange om ugen – ligesom huset er åbent for foreningerne til arrangementer, hvor der ikke 
tjenes penge. 
Den almindelige udlejning er gået lidt i stå, så det er der fokus på. Der er booket til konfirmationer. 
Der arbejdes på en fælles kalender med værten, som snart kommer rigtigt på plads. 
 
Støtteforeningen (SM), god forretning med de brændte mandler. Der er ikke stor efterspørgsel lige 
nu på aktiviteter, som koster. 
 
Foredragsforeningen (BJ), god tilslutning til årets arrangementer, om end der har været lidt 
forvirring omkring opsætning til foredragene. Det er nu på plads, men mere besværligt end 
tidligere.  
 



Energifællesskabet (HM), vindmøllen i Jordløse solgt fra i en samlet pakke, men der er nu kontakt 
til den nye ejer, som måske vil sælge den fra. Der arbejdes endvidere fortsat med termonettet.  
Termonetgruppen og energifællesskabet har besluttet at fusionere.  
 
Antenneforeningen (EP) kunne meddele, at han er nyt medlem af denne.  
 
ad 4 – Orientering fra Fynsland, herunder om Egnsmøde for Faaborgegnen d. 21. februar 
MK orienterede om arbejdet i Fynsland, som han har måttet nedprioritere det seneste halve år 
grundet arbejdspres og megen rejseaktivitet.  
 
Fynsland er løbende i dialog med flere af udvalgene i FMK og kan være en god indgang for de 
mindre bosteder i kommunen til at løfte sager sammen overfor kommunen.   
 
Der blev afholdt Landsbytopmøde i november med pænt fremmøde (Niels Peter Ellegaard (NPE) 
og Mary Stage fra Haastrup) og d. 21. marts er der årsmøde i Fynsland i Kultur- og 
Forsamlingshuset i Diernæs. 
 
Egnsmødet afholdes i byrådssalen på kommunekontoret i Faaborg. 
Der er valg til bestyrelsen. MK opstiller gerne igen, og blev på mødet indstillet fra Udviklingsrådet. 
Dagsorden for mødet er vedlagt referatet som bilag. 
 
ad 5 – Økonomi 
Indeståender pr. 14. februar 2024: 
 

Primo 2024   Gebyrer   Tilskud FMK   Kreditnota springvand   Saldo d.d.   Reel saldo  

         1.581 kr.           45 kr.               1.536 kr.         14.836 kr.  

       40.889 kr.           13.300 kr.                             390 kr.         40.889 kr.         27.199 kr.  

 
Springvandet er blevet dyrere end budgetteret – MK, BM og NPE er på den sag. 
 

Ad 6 – Opfølgning på Udviklingsplanen 
Niels Peter Ellegaard har videresendt en mail, som i lettere redigeret tilstand refereres her:  
”Kommunalbestyrelsen har behandlet Pilekrogen 17, Håstrup, 5600 Faaborg, matr.nr. 37a Håstrup 
by. Projektet er godkendt og den kommunale grundkapital, der skal indskydes i Landsbyggefonden 
er til de 16 boliger.” 
 
MK har holdt møde med Jens Hempel Hansen, som ejer en stribe jord på/ved Pilekrogen 
(Grønvej), som tidligere har været oppe at vende i forbindelse med Udviklingsplansarbejdet. 
Hempel er fortsat interesseret i at udstykke og bygge på jordstykket, gerne i overensstemmelse 
med den grønne omstilling med jordvarme og solceller fra de nærliggende marker. Han vil gerne i 
kontakt med energifællesskabet for at afsøge fælles interesser og muligt samarbejde. Og gerne 
have opbakning i forhold til dialogen med kommunen. Tages op som dagsordens punkt på næste 
møde. 
 



Ad 7 – Eventuelt  
Næste møde afholdes onsdag d. 10. april 2024. 
Husk gerne fremover, at medlemmer af rådet melder fra, hvis man ikke kan deltage, mens ikke 
medlemmer melder til, hvis de gerne vil deltage. 
EP har haft travlt med at styre vandet i Byparken, men det tager heldigvis ikke længere fortovet 
med.  
 
  



Bilag – dagsorden Egnsmøde i Fynsland 
 

Faaborgegnen februar 2024 

Egnsmøde i Faaborgegnen 
Den 21. februar 2024 kl. 19.00, på rådhuset i Faaborg 

 
Dagsorden: 
 

1. Velkomst samt valg af ordstyrer og referent (MA, NN & MK) 
 

2. Nyt fra lokalrådene 5 minutter til hvert lokalområde (lokalrådene) 
a. Lokale tiltag og projekter 
b. Årsmøde, generalforsamling m.m. 

 
3. Kortlægning af legepladser (NN) 

 
4. Valg til Fynslands bestyrelse, valget er for 1 år ad gangen (JPJ) 

 
5. Klimalandsbyer (JPJ) 

a. Projekt omkring energioptimering 
b. Fjernvarme 
c. Energifællesskaber 

 
6. Opfølgning på landsbytopmøde (NN) 

a. Tilbagemeldinger på mødet i november 2023, samt input til dette års 
landsbytopmøde (NN) 

b. § 17 stk. 4 udvalg – emner, der skal med videre i arbejdet. (MK) 
 

7. Lokalrådenes rolle og kommende aktiviteter (MA) 
a. Nye former for lokalt engagement (MK) 
b. Årsmøde 2024 (MK) 
c. Kursusforløb i 2024 (MA)  
d. Nyhedsbreve, indhold (MA) 
e. Landsbyplaner (JPJ) 

 
8. Eventuelt 

 
Vel mødt ;o)   


